

Introduction: IJCAR – 2023 Issue

Dear readers,

I am pleased to introduce the 2023 Issue of the International Journal of Child and Adolescent Resilience (IJCAR). This issue includes: two regular articles on trauma and maltreatment and associated impacts; three brief reports on varying aspects of hardships and resilience in different populations; and one theoretical paper about a narrative shelter model to give youth who experienced violence a voice and choice.

In particular, the regular articles shed light on hardships and resilience experienced by differing populations. Bégin and colleagues examined the effects of using the internet survey method compared to a population-based telephone survey method on the profile of women with a history of child sexual abuse, in terms of socio-demographic data, victimization experiences, and mental health symptoms in adulthood. Jamison and colleagues aimed to gain insights on youth of color in the United States who have experienced violence regarding the associations between resilience and psychological health, social support, and school engagement.

Furthermore, the 2023 issue of IJCAR also includes three brief reports on different topics associated to experiences of trauma, maltreatment, and resilience in various populations. Firstly, Brend et al. compared a sample of Finnish social workers serving children and families or social workers in other domains, in terms of the associations between moral distress and burnout amongst these groups. Secondly, Frederickson et al. investigated whether child maltreatment predicted the severity of posttraumatic stress disorder symptoms and symptom clusters for Canadian women during pregnancy, as well as changes in symptoms from pregnancy to three months postpartum. Finally, Souza et al. aimed to determine if social media in Brazil is a viable outlet for the dissemination of empirically supported information surrounding the topics of child abuse, adverse childhood events, and resilience.

Finally, the issue ends with a theoretical paper by Nyirinkwaya and Jenney, regarding a shelter narrative model for research and practice on childhood experiences of intimate partner violence in young people, in order to integrate storytelling and storylistening to help youth exercise their voice and choice. Thus, we encourage you to read these various articles to obtain rich information about ongoing research in the field of resilience.

I wish to also take this opportunity to sincerely thank all the members of the IJCAR team for their continuous and dedicated work in the editing and publishing process. Particularly, I wish to thank our associate editors, Dr. Tara Black, Dr. Delphine Collin-Vézina, Dr. Isabelle Daigneault, Dr. Rachel Langevin, and Dr. Nicole Racine; layout editor, Manon Robichaud; and managing editor and senior copyeditor, Teresa Pirro, all of which have done a fantastic job in their varying roles. I also want to take this opportunity to welcome Dr. Roxanne Guyon as a new associate editor. We hope you enjoy reading the current issue!

This is also a friendly reminder to prepare your manuscripts for the next issue. Please submit your manuscripts in English, or in French, and feel free to forward this information to colleagues and students who may be interested. We look forward to your manuscripts and to the next issue of IJCAR.

Happy reading!

Martine Hébert, Editor-in-Chief

Introduction : RIREA – Volume 2023

Chers lecteur.trice.s,

J'ai le plaisir de vous présenter le numéro 2023 de la Revue Internationale de la Résilience des Enfants et des Adolescents (RIREA). Ce numéro comprend : deux articles réguliers sur les traumatismes et la maltraitance et les impacts associés; trois articles brefs sur divers aspects des difficultés et de la résilience dans différentes populations; et un article théorique décrivant le "Narrative Shelter Model" visant à donner une voix et un choix aux jeunes qui ont subi des violences.

Dans ce numéro, les articles réguliers illustrent les difficultés et la résilience vécues par différentes populations. Bégin et ses collègues ont examiné les effets de l'utilisation de la méthode d'enquête par internet par rapport à une méthode d'enquête téléphonique sur le profil des femmes ayant vécu une agression sexuelle dans l'enfance, notamment quant aux données sociodémographiques des participantes, de leurs expériences de victimisation et de symptômes de santé mentale à l'âge adulte. Jamison et ses collègues ont cherché à mieux comprendre les liens entre la résilience et la santé psychologique, le soutien social et l'engagement scolaire chez les jeunes de couleur aux États-Unis qui ont subi des violences.

En outre, le numéro 2023 de RIREA comprend également trois articles brefs sur différents thèmes associés aux expériences de trauma, de maltraitance et de résilience dans diverses populations. Premièrement, Brend et al. ont comparé un échantillon de travailleurs sociaux finlandais au service des enfants et des familles ou de travailleurs sociaux dans d'autres domaines, en termes d'associations entre la détresse morale et l'épuisement professionnel au sein de ces groupes. Ensuite, Frederickson et al. ont voulu explorer si la maltraitance des enfants permettait de prédire la sévérité des symptômes et des groupes de symptômes du syndrome de stress post-traumatique chez les femmes canadiennes pendant la grossesse, ainsi que l'évolution des symptômes entre la grossesse et les trois mois suivant l'accouchement. Enfin, Souza et al. ont cherché à déterminer si les médias sociaux au Brésil représentent une stratégie viable pour diffuser des informations empiriquement étayées sur les thèmes de la maltraitance des enfants, des événements de vie adverse de l'enfance et de la résilience.

Enfin, le numéro se termine par un article théorique de Nyirinkwaya et Jenney, concernant un modèle pour la recherche et la pratique sur les expériences de violence des partenaires intimes chez les jeunes, afin d'intégrer la narration et l'écoute d'histoires pour aider les jeunes à exercer leur voix et leur choix. Nous vous encourageons donc à lire ces différents articles pour obtenir de riches informations sur les recherches en cours dans le domaine de la résilience.

Je souhaite également profiter de cette occasion pour remercier sincèrement tous les membres de l'équipe de RIREA pour leur travail constant et dévoué dans le processus d'édition et de publication. Je tiens à remercier tout particulièrement nos rédactrices associées, Dre Tara Black, Dre Delphine Collin-Vézina, Dre Isabelle Daigneault, Dre Rachel Langevin et Dre Nicole Racine ; la responsable de la mise en page, Manon Robichaud ; et la directrice de la rédaction et l'éditrice d'épreuve senior, Teresa Pirro, qui ont fait un travail fantastique dans leurs différents rôles. Je profite également de l'occasion pour souhaiter la bienvenue à Dre Roxanne Guyon en tant que nouvelle rédactrice associée. Nous espérons que vous apprécierez la lecture de ce numéro !

Nous vous rappelons également que vous pouvez préparer vos manuscrits pour le prochain numéro. Veuillez soumettre vos manuscrits en anglais ou en français, et n'hésitez pas à transmettre cette information à vos collègues et

étudiant.e s susceptibles d'être intéressés. Nous attendons avec impatience vos manuscrits et le prochain numéro de RIREA.

Bonne lecture !

Martine Hébert, rédactrice en chef